








GRANDE MONTAGNE NATURE RESERVE

-  Building
-  View points
-  Plants
-  Main road
-  Foot path
-  Fence
-  Track road



- | | |
|---------------------------------|---------------------------------------|
| 1 Interpretation Centre | 6 <i>Scyphoclamys revoluta</i> |
| 2 <i>Ramosmania rodriguesii</i> | 7 <i>Sideroxylon galeatum</i> |
| 3 View point | 8 <i>Scyphoclamys revoluta</i> |
| 4 View point | 9,10,11 <i>Foetidia rodriguesiana</i> |
| 5 Dam | 12 View point |



Visiting Hours: Monday to Friday from 8h00 to 15h00
Saturday from 8h00 to 12h00

Horaires de visites: Lundi à vendredi de 8h00 à 15h00
samedi de 8h00 à 12h00

For guided visits Monday to Friday Tel (230) 831 4558,
Fax (230) 831 4559 (during working hours)
or Tel 5773 6625 (out of working hours)
or email: grandemont@mauritian-wildlife.org

Saving the Endangered Wildlife from Extinction



Mauritian Wildlife Foundation
Forestry Quarters, Solitude, Rodrigues
Tel: (230) 831 4558, Fax: (230) 831 4559
Website: www.mauritian-wildlife.org

Funded by:



Fruits du vacoas. *Fruits of the 'vacoas'.*



Fruits du bois chauve souris. *Fruits of the 'bois chauve souris'.*



Fruits du bois cerf. *Fruits of the 'bois cerf'.*



The Mauritian Wildlife Foundation



Grande Montagne Nature Reserve

Rodrigues - Mauritius

FIELD GUIDE



INTRODUCTION

The Mauritian Wildlife Foundation (MWF) is a national Non Governmental Organisation which aims to save threatened native and endemic species through conservation and habitat restoration.



Since the mid-1980s, Grande Montagne Nature Reserve has undergone restoration by the MWF in collaboration with the Forestry Services of the Rodrigues Regional Assembly. Grande Montagne is rich in biodiversity with many unique Rodriguan plants and animals. Restoration work currently being carried out helps to protect rare endemic plants and provides a habitat for the three last surviving endemic animals, namely: the Rodrigues Warbler, Fody and Fruit Bat.

A Visitors Centre, found at the entrance of the reserve, provides information about endemic flora and fauna, and the ecological history of Rodrigues.

Guided visits can be arranged with the Mauritian Wildlife Foundation by phone on: 831 4558 or by email grandemont@mauritian-wildlife.org

La Mauritian Wildlife Foundation (MWF) est une organisation non-gouvernementale nationale dont le but est de sauver les espèces indigènes et endémiques grâce à leur conservation et la restauration des habitats.

Depuis le milieu des années 80, la réserve de Grande Montagne est restaurée par la Mauritian Wildlife Foundation, en collaboration avec le Forestry Service de l'Assemblée Régionale de Rodrigues. Grande Montagne est une réserve riche en biodiversité avec plusieurs espèces de plantes et d'animaux uniques de Rodrigues. Les travaux de restauration en cours contribuent à protéger les plantes endémiques rares et à créer un habitat pour les trois derniers animaux endémiques, notamment : la fauvette, le cardinal jaune et la chauve-souris de Rodrigues.

Un centre d'information se trouvant à l'entrée de la réserve fournit des informations sur la flore et la faune endémique, et sur l'histoire écologique de Rodrigues.

Des visites guidées peuvent être organisées avec la Mauritian Wildlife Foundation en appelant sur le 831 4558 ou en envoyant un courriel au grandemont@mauritian-wildlife.org



ENDEMIC AND NATIVE PLANTS OF RODRIGUES



Hibiscus liliiflorus
mandrinette



Pittosporum balfourii
bois begasse



Foetidia rodriguesiana
bois puant



Polyscias rodriguesiana
bois blanc



Sideroxylon galeatum
bois fer



Latania verschaffeltii
latanier jaune



Dracaena reflexa
bois chandelle



Pandanus heterocarpus
vacoas



Olea lancea, bois cerf



Fernelia buxifolia
bois bouteille



Hyophorbe verschaffeltii
palmiste marron



Peperomia reticulata



Mathurina penduliflora
bois gandine



Ramosmania rodriguesii
café marron

The only three remaining endemic vertebrates of Rodrigues.

Les trois seuls vertébrés endémiques de Rodrigues qui survivent.



Acrocephalus rodericanus
Rodrigues warbler
(fauvette de Rodrigues)



Foudia flavicans
Rodrigues fody
(cardinal jaune)



Pteropus rodricensis
Rodrigues fruit bat
(La chauve-souris de Rodrigues)